
Hierbij geef ik mijn reactie, als ouder van een dochter met het syndroom van Asperger, op de 
bezuinigingen van het ministerie van onderwijs op het passend onderwijs. Ik ben bang voor de 
gevolgen van deze  bezuinigingen voor het goede voortbestaan van het passend onderwijs die o zo 
belangrijk  is voor de positieve ontwikkeling van al onze “bijzondere kinderen”. Als kinderen de kans 
krijgen zich op een positieve manier goed en op eigen wijze te ontwikkelen  dan hebben we minder te 
maken met hoge kosten voor  ww-uitkeringen later,  kosten in de hulpverlening omdat de kinderen 
zich niet goed voelen. Gezinnen zullen in ieder geval  hierdoor dan beter functioneren en ook de 
kinderen zelf zullen zich gelukkiger voelen. Wij zijn dankbaar dat onze dochter de kans heeft gehad op 
passend onderwijs vanaf haar vierde jaar! Wij hebben haar zien opgroeien met steeds weer een 
vooruitgang in haar ontwikkeling die we niet verwachten. Dit komt omdat er op de SO en de VSO er  
steeds aandacht en geduld voor haar was om haar te stimuleren. Zij had het op het reguliere onderwijs 
niet gered. Grote groepen, waarin ook de andere kinderen hun aandacht nodig hebben, was voor haar 
niet haalbaar. En dan nog het aspect pestgedrag omdat ze anders zijn in hun gedrag en lichamelijke 
motoriek.  Toch heeft zij een hoge intelligentie en dus veel goede kwaliteiten om met de juiste 
begeleiding  een goede toekomst tegemoet te gaan. Het passend onderwijs heeft zich voor haar dubbel 
en dwars bewezen. Ik hoop oprecht dat ook andere kinderen deze kans blijven krijgen!!!! Het komt de 
hele samenleving ten goede! Een idee om geld te behouden voor dit passend onderwijs is dan ook: 
Vraag ouders een bijdrage, “vorm van collegegeld”, naar draagkracht. Per slot betalen we ook in 
andere vormen van onderwijs zoiets.  Uiteindelijk is het in gevaar komen van passend onderwijs erger 
dan een bijdrage naar draagkracht te moeten betalen.  Ik ben het er wel mee eens dat de gerezen 
moeiten door de explosieve groei een goede oplossing nodig hebben en ik wens de regering dan ook 
heel veel wijsheid toe om een en ander in goede banen te lijden. Maar nogmaals bezuinig niet zo sterk 
dat er kinderen tussen wal en schip terecht komen! Daarom is het jammer dat voor het komende 
schooljaar het Panta Rhei College te Enschede geen doorgang kan vinden door deze bezuinigingen. Zij 
zijn een school in de opbouwfase; Het studiehuis zou komend jaar opgezet moeten gaan worden. Dit 
kan nu dus niet. Er moeten weer verschillende ouders voor de zoveelste keer een nieuwe school gaan 
zoeken voor de kinderen. Terwijl zij en hun kinderen al zoveel onrust hebben doorgemaakt. Ook onze 
dochter moet naar een andere school terwijl wij hoopten op een HAVO-diploma  via passend 
onderwijs. 


